

Biographie de Marie Grall-Bronnec



Marie Grall-Bronnec est psychiatre-addictologue.

Elle est praticien hospitalier dans le service universitaire d'Addictologie et de Psychiatrie de Liaison du CHU de Nantes et Professeur d'Addictologie à la faculté de Médecine de Nantes.

Elle est membre titulaire de l'équipe SPHERE depuis 2009 (d'abord au sein de l'EA 4275, qui s'est transformée en UMR 1246). Ses travaux de recherche portent sur l'évaluation des sujets addicts et du risque addictif; l'innovation thérapeutique pour les sujets addicts; la prévention des risques liés aux addictions. Elle s'intéresse également au rétablissement en santé mentale.

Elle a intégré un groupe de travail de l'OMS portant sur le Gaming Disorder et a mené pour cette instance un field testing en France concernant la catégorie des troubles addictifs de la prochaine version de la Classification Internationale des Maladies.

Biography of Marie Grall-Bronnec

Marie Grall-Bronnec is a psychiatrist-addictologist.

She is a hospital practitioner in the University Department of Addictology and Liaison Psychiatry at the Nantes University Hospital and Professor of Addictology at the Nantes Faculty of Medicine.

She is a full member of the SPHERE team since 2009 (first within EA 4275, which transformed into UMR 1246). Her research focuses on the assessment of addicted individuals and addictive risk; therapeutic innovation for addicted patients; prevention of risks associated with addictions. She is also interested in mental health recovery.

She joined a WHO working group on Gaming Disorder and conducted for it a field testing in France concerning the category of "Disorders due to substance use and addictive behaviours" of the next version of the International Classification of Diseases.